
 

 

 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Schriftelijke vragen over zwarte plastic bolletjes op het strand 
 

Rotterdam, 8 april 2019  
 

 

Geacht college, 
 
Recent berichtte het AD over mysterieuze zwarte bolletjes waarmee de stranden van de Maasvlakte en 
Hoek van Holland bezaaid liggen.1 Volgens het artikel is er een kilometerslang spoor te vinden van de 
zwarte plastic korrels, ook wel ‘bio-beads’ genoemd. Volgens berichtgeving weet niemand waar de 
zwarte bolletjes vandaan komen en van wie ze zijn. Wel zijn de bolletjes volgens Rijkswaterstaat niet 
giftig en bevatten ze geen gevaarlijke stof.  
 
GroenLinks maakt zich ernstige zorgen over dit bericht. Zwerfafval en losliggend plastic is een groot 
probleem voor onze stadsflora en -fauna dat zo snel mogelijk moet worden aangepakt. We hebben dan 
ook de volgende vragen aan de wethouder Buitenruimte en Dierenwelzijn: 

 
1. Bent u ervan op de hoogte dat deze zwarte bolletjes zijn aangetroffen op de Rotterdamse 

stranden? Zo ja, hoe is daar door het college op geacteerd? 
2. Klopt het dat er actie wordt ondernomen om de bolletjes te verwijderen en de stranden weer 

schoon te maken? 
3. Wat zijn de kosten van het schoonmaken van onze Rotterdamse stranden? 
4. Wordt er onderzocht waar de bolletjes vandaan komen, wie de eigenaar is en wie er 

verantwoordelijk is voor het vervuilen van het strand? 
 
Wat GroenLinks betreft is het niet acceptabel dat het oppervlaktewater en de stranden vervuild worden 
met microplastics, met als mogelijk gevolg sterfte van dieren en blijvende schade aan het milieu. Het 
lijkt ons niet meer dan logisch dat de kosten voor het schoonmaken van onze stranden worden verhaald 

op de eigenaar volgens het principe ‘de vervuiler betaalt’. 
 

5. Bent u bereid de kosten van het schoonmaken te verhalen op degene die verantwoordelijk is 
voor de verspreiding van de plastic bolletjes? 

6. Klopt het dat de bio-beads worden gebruikt voor rioolwaterzuiveringsinstallaties (RWZI)? Zo 
ja, worden deze korrels ook gebruikt in rioolwaterzuiveringsinstallaties in Rotterdam? 

7. Bent u bereid te onderzoeken of er alternatieven mogelijk zijn voor deze plastic korrels? Zo 
ja, bent u bereid de Rotterdamse RWZI’s te verzoeken hierop over te stappen? 

8. Wat kunt u nog verder doen om te voorkomen dat er dergelijke plastic korrels belanden op 
de stranden en mogelijk elders in Rotterdam? 

 

In een ander artikel is te lezen dat de opruimactie van Rotterdam stopt bij de gemeentegrens. Gemeente 
Westland heeft volgens dit artikel nog geen schoonmaakactie heeft ondernomen.2 
 

9. Klopt het dat de gemeente Westland nog geen actie ondernomen heeft? Zo ja, bent u dan 
bereid om met gemeente Westland in gesprek te gaan om een zo efficiënt mogelijk 
schoonmaakplan te maken? Voor nu en in de toekomst? 
 

Met vriendelijke groet, 

 
Astrid Kockelkoren  

                                                      
1 https://www.ad.nl/rotterdam/strand-maasvlakte-en-hoek-van-holland-bezaaid-met-zwarte-plastic-
korrels~ac2d30b8/?utm_source=twitter&utm_medium=social&utm_campaign=socialsharing_web, 
geraadpleegd op 8 april 2019. 
2 https://www.westlanders.nu/nieuws/nurdles-vervuilen-het-strand-van-het-westland-30723/, geraadpleegd 
op 8 april 2019. 
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